
KMP-RÅ DS MØDE, 2/12-13 

LEDELSENS ORIENTERING 

Følgende er nu medlem af KMP-rådet, Jyske Ås. 

De er valgt jf. HJVBST 200-010 

Mødt: 

- Allan Øer Gøttrup, KC 

- Nina Otte, Historiker 

- Thomas Kjær, KØ/SIG 

- Helena Kjærup, NK/FSGRP 

Afbud: 

- Christian Hedegaard Larsen, GF 

- Maibritt Leegaard, SIGBM 

- Kirstine Steffensen Sørensen, MG 

- Martin Helbæk Olesen, MG 

Ej mødt: 

- Lars Olesen, MG 

- Linette Andreasen, DF 

- Majbrit Elgaard Jacobsen, GF 

Det nye mellemled mellem distriktet og kompagniet er nu KC Allan Øer Gøttrup og Thomas Kjær 

Der blev indkaldt interesserede som ville opstille til valg til KMP-rådet, der nåede vi frem til at 

dette omfattede 10 medlemmer, da der ikke var flere var meningen med et valg overflødigt, 

derfor blev det besluttet at alle der ønskede at stille op blev valgt ind i KMP-rådet, dette blev 

besluttet ved store BM-møde 12/8-13. 

BORDET RUNDT 

65 års jubilæum: 

Vigtigt at tage kontakt og få budskabet rundt, der skal være styr på hvem der har styr på de 

forskellige aktiviteter i forbindelse med jubilæet. 

De levende aktiviteter står H. Kjærup og Susanne Nielsen for, budskabet skal videreformidles og vi 

skal have samlet momentstyrke hos de forskellige delinger. 

Kompagniets historie står KC Allan Ø. Gøttrup, Nina Otte og Margith Nielsen for. 

Forplejning i løbet af dagen er ikke fundet endelig løsning på, men ideerne er oppe at vende. 



- Hvis man er interesseret i at støtte op om opgaverne, eller med forslag, så er man velkommen til 

at tage kontakt til de før nævnte. 

Buddy makker ordningen: 

Status omkring hvem der er valgt til buddy makkere, både på GRP og DEL plan, skal foreligge til 

næste BM-møde.  

DAGLIG DRIFT 

Punkt. 4.1 

- Indlæg A: Michael Kristensen, DF MOTOV, omhandlende tab/skade og manglende udbetaling af 

tabt arbejdsfortjeneste 

- Indlæg B: Michael Kreutz, FSBM, vedrørende procedurer for bestilling af våben, samt 

godkendelse af bopæl 

- Indlæg C: Thomas Nordstrand, GF, manglende udbetaling af tabt instruktørvederlag fra HBU 

kontroløvelse maj 2013 

Punkt 4.2 

Ad. A:  

”I uge 22 var jeg på øvelse BLU. Her fik jeg ødelagt et par briller som jeg i ugen efter fik sendt en 

skadesanmeldes og en kopi af kvittering på den ødelagte brille, der gik lang tid inden jeg hørte 

noget fra nogen. Men så kom der svar i oktober at man havde anerkendt min skade, nu skulle jeg 

gå til min optiker og få ham til at indsende en elektronisk kvittering. Det gjorde han d 4 november. 

Men jeg har stadigvæk ikke set nogen penge! 

Med mit løn tab og den ødelagte brille så har øvelse BLU koste mig omkring 10.000 kr. Det er for 

dårligt og så er den ikke længere, overvejer kraftigt om jeg har råd til at deltage i ugeøvelser 

fremover.” 

- Michael Kristensen, DF MOTOV 

Kompagnirådet forstår sagen og sender den videre til overliggende myndighed.  

Ad. B: 

De nye bestemmelser i forhold til bestilling og udlevering af våben, samt godkendelse af bopæl til 

at holde våben. 

- Hvorfor skal der billedlegitimation til våbenbestilling? Er FSBM ikke længere tilstrækkelig som en 

autoritet? 

Virker meget omfattende, der hersker tvivl om den tillid der har været kendetegnet mellem 

kompagnierne og distriktet, tvivl om hvor vidt de nye bestemmelser er så omstændige at de kan 

lade sig gøre i praksis. 



Bestemmelsen hedder: HJV BST 640-002 bilag 1, NOV 2013. 

- Michael Kreutz, FSBM 

Vi ønsker tilbagemelding på hvordan distriktet ser bestemmelserne udført i praksis, i forhold til 

bestemmelserne om billedlegitimation. 

Kompagnirådet indstiller sagen til viderebehandling ved højere instans/distriktsrådet. 

Ad. C: 

Der er fortsat manglende udbetaling af instruktørvederlag ved deltagelse i HBU kontroløvelse maj 

2013, Thomas Nordstrand deltog som NK i AKP. 

Indsatsen og støtten til HBU kontroløvelse var ledet af STHVK NJY. 

- Thomas Nordstrand, GF 

Kompagnirådet kan ikke træffe afgørelse i ovenstående sag, vi sender den videre til 

sagsbehandling ved økonomisektionen i distriktet.  

4.2.1 

Kompagnirådet ønsker at indstille en af kompagniets førende medlemmer til hjemmeværnets 

fortjensttegn 04. maj 2014.  

4.2.2 

Årets frivillighedspris har vi ikke på nuværende tidspunkt nogle kandidater til.  

OPERATIVE FORHOLD 

Ingen ændringer i operative forhold. 

På nuværende tidspunkt består HVK Jyske Ås af 1 KDO DEL, 2 BEV DEL, 1 MOTOV DEL 

(regionsenhed) 

UDDANNELSE 

Synlige udskrifter i KMP lokalet, fra uddannelsesdatabasen, samt uddannelsesplaner, har 

medvirket til at det enkelte medlem har opnået større viden om de kompetencer der skal til, i 

forhold til den enkeltes funktion. 

Udskrifter fra uddannelsesdatabasen, danner i stor grad basen for planlægningen af aktiviteter og 

uddannelser i år 2014, til stadighed.  

Vi har et stærkt ønske om at få hjælp til at få gennemført FSHJ udd.  

Vi har på nuværende tidspunkt 12 medlemmer fra KMP’ets enheder, som ønsker denne udd. 

KMP har i år 2013, med stor succes, gennemført flere brevskoler som studiekredse. 

Dette agter vi at fortsætte med i år 2014. 



ORGANISATION 

I år 2013 har vi fået to yderligere uddannelsesstillinger pr/ BEV GRP, vi har nu fire udd. Stillinger 

pr/ BEV GRP. 

Disse udd. Stillinger har været en stor hjælp i forhold til hvordan BEV DEL er øget med en del nyt 

personel i år 2013.  

MOTOV har fået to udd. Stillinger pr/ MOTOV GRP, tanken bag dette har været at få et større 

mandskab til aktiviteter/øvelser. 

MATERIEL 

I forhold til vores enhedstyper, stemmer normeringen af det faktiske materiel ikke overens. 

Dette skaber frustration og begrænsninger i forhold til krævede udd.  

Herunder; både funktions- og enhedsudd. 

Det virker til at vi stadig bærer på HJVD Vendsyssels gamle sikrings-overvågnings enheders arv. Og 

at normeringer og materiel ifht nuværende ENHEDS typer stadig ikke er på plads. 

Derudover ønsker vi tidssvarende inventar i forhold til køkken, uddannelseslokaler, garage og 

depot/kammer. 

Køkken: 

- Nyt bestik og service 

- Ny opvaskemaskine (meget gammel) 

- Nye køkkenelementer (hylder og skabe) 

- Køkken venligt gulvbelægning (på nuværende tidspunkt er der gulvtæppe) 

- Gryder og pander 

- 2 nye kaffemaskiner 

- Udtræk til emhætte (kræver installatør) 

- 12 termokander (mærke = ”emsa fra samba”) 

Uddannelseslokaler: 

- Fladskærm m/tilhørende computer (til information/kommunikation) 

- Nye opdaterede og værdige billeder af regentparret (de to billeder vi råder over, er præget af 

alderdom og er falmede pga. røg og sol, de er anno 1970’erne) 

- Nye tidssvarende borde og stole til 2 lokaler med bord – og stole opstilling til 10 mand, samt 1 

undervisningslokale med bord-og stole opstilling til 20 mand.  

- 1-2 reolsystemer, passende til væg af dimension: 2,10 høj x 1,50 bred 

- Nye gardiner til 9 vinduer (gardinmål indvendigt: 130 høj x 122 bred) 

- Skabs system (plads til rådighed: 2,50 høj x 1,90 bred) 

- Reol og skabsvæg, det skal være skabe med lås og nøgle (plads til rådighed: 3,10 bred x 2,50 høj x 



70 dybde) 

- Glasmontre, firkantede med hylder, 4 stk. (2,50 høj og ca. 60 x 60 i dybde og bred) 

Garage: 

- 20 klædeskabe/omklædningsskabe 

- Hylde og reolsystemer, i værkstedstil 

- Nye arbejds/vedligeholdelsesborde 

- Et borde- og stole sæt til garagens køkken (8 mand alt)  

- Mindre reparation af oliefyr (vil gøre faciliteten anvendelig hele året rundt) (kræver fagmand) 

 

BYGNINGER 

Opkørsel til karetmagervej 14’s p-plads, skal forlænges med asfalt op til 3-5 meter. 

Vi ønsker parkeringsarealet udvidet, der er fældet træer og buske, så nu mangler der flytning af 

belysning så det stemmer overens med det nye areals afgrænsning, samt en fast stabil belægning, 

gerne asfalt, over hele p-området.  

På nuværende tidspunkt fremstår arealet som let grus med en del ukrudt. 

Vi ønsker en form for markering af at hjemmeværnet holder til på karetmagervej, ”et firmaskilt”, 

vi søger støtte og hjælp til udformning af skilt, og kontakt til relevante myndigheder ift. Opsætning 

af skilt i starten af karetmagervej.  

PERSONEL 

Vi har oplevet nogle personelsager der har resulteret i at enkelte har valgt at forlade kompagniet, 

samt en enkelt er blevet bedt om at forlade kompagniet. 

Der hersker en smule usikkerhed omkring nogle af vores ”ældre” medlemmer om hvorvidt 

hjemmeværnet og kompagniet stadig er en ønsket frivillig aktivitet. 

Der er et ønske om at få vores buddy makker system sat i praksis, således at vi er hurtige til at tage 

hånd om dem der måske er ved at falde fra. På en social og praktisk måde. 

Evt. en samtale i civile rammer eller lignende.  

Til trods for uro, afgang og tilgang, er der opnået en større og mere åben forståelse af hinanden, 

der er et godt sammenhold på tværs af delingerne, og bred enighed i at vi alle ønsker noget 

tværfagligt samarbejde i forhold til uddannelse, aktiviteter og oplevelser. 

Der er en god ånd i kompagniet, der er en personlig gejst og vilje til kompagniet og til at dette skal 

lykkedes. Aldrig før i kompagniets historie har så mange leveret over 100 timer, vi har rundet de 



30 mand. Ved udgangen af år 2012 var gennemsnitsalderen i Jyske Ås 32 år.  

pr. dd. Tæller aktiv styrke 62 mand.  

Kompagniets ledelse vil til stadighed prøve at genhverve fra reserven. 

ØKONOMI 

Vi har ingen bemærkninger til økonomien, vi oplever at forhold vedrørende økonomi kører efter 

KBM jf. regler og bestemmelser. 

INFORMATION OG HVERNING 

Til trods for en del afgang, har vi oplevet stor tilgang af nyt personel, både erfarne og uerfarne, vi 

har i år 2013 skrevet kontrakt med 23 nye ansøgere, samt et par overflytninger. 

Vi har haft stor succes med hvervning igennem phoner-konceptet (telemarketing). 

Kompagniet har bredt sluttet op om hvervningaktiviteter, såsom; Hjallerup marked, 

forårsudstilling etc. 

RÅDSORGANISATION 

6.1 

Intet hørt fra distriktsrådet. 

6.2 

Kompagniets repræsentant i distriktsrådet er Helena Kjærup, og suppleant Thomas Kjær.  

Vi har valgt Helena Kjærup, Thomas Kjær, Nina Otte, Allan Øer Gøttrup, Christian Hedegaard, Lars 

Olesen og Maibritt Leegard som kompagnirådsmedlemmer, de resterende er suppleanter. 

 

Referat fra dd. 2/12-13, er løbende gennemset og godkendt af ovennævnte tilstedeværende. 

 

Kompagnirådet 

HVK Jyske Ås 

 

 


